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Přílohy 

Příloha č. 1: Rozhovor se šéfredaktorem Rádia Impuls Ladislavem Vonzem 

 

Jakou roli hraje zpravodajství ve vašem programu? 

Velkou a důležitou, je to jeden z programových pilířů. Zpravodajské relace jsou 

v celou, ale mnoho zpravodajských témat v různorodých žánrech vysíláme i v průběhu dne 

mimo zpravodajské relace. Jsou to rozhovory, reportážní formáty, živé referování, živé 

telefonické reportáže z místa akcí. A kromě toho, máme jeden velký formát na pokraji 

aktuálního zpravodajství a publicistky, a to je velký rozhovor Kauza dne. Bez zpravodajství 

by Rádio Impuls nebylo takové, jaké je, nebylo by tak úspěšné.  

 

Jakou průměrnou stopáž má zpravodajská relace v celou hodinu? 

Průměrně je to 4 minuty s výjimkou času v sedm a ve dvanáct, kdy v sedm ráno 

vysíláme sedm minut, ve skutečnosti má 6:30 min., ale ono by se o tom v programu špatně 

mluvilo. A potom máme polední speciál v pravé poledne, což je taky 6:30 min. 

 

Kolik lidí se na relaci podílí? 

Redakce není tak velká, v toku času se na tom podílí celá redakce. 

 

Máte své regionální reportéry? 

 Máme jich několik, nepokrýváme všechny regiony, protože dnes je to opravdu 

nákladná záležitost. Zpravidla spolupracuje s lidmi, kteří pracují i pro jiná média.  A zároveň 

síť jsme rozšířili o kolegy z regionálních redakcí Mladé fronty Dnes, což je poměrně 

výjimečná záležitost na rozhlasovém trhu, protože to nikdo jiný v takové podobě nevyužívá. 

 

Máte své zpravodaje i v zahraničí? 

 Spolupracujeme s Ivanem Kytkou, který je v Londýně, máme svého zpravodaje na 

Slovensku, potom spolupracuje s naší zpravodajkou ve Francii, která zároveň dokáže 

pokrývat dění v Bruselu. 

 

Kdo je odpovědný za zpravodajskou relaci? 

 To je těžká otázka. Tam je to minimálně rozdvojené, protože za část zpravodajské 

relace, která využívá nějaké zvukové komponenty, odpovídá editor a ta část, která se opírá 



pouze o agenturní zpravodajství, za to odpovídá zprávař. V konečném důsledku nese 

odpovědnost zprávař, on nese kůži na trh a on zodpovídá za to, že ta relace drží pohromadě, 

že obsahuje vše, co má obsahovat a že ji také dobře přečte. 

 

Kdy ráno začínáte s vysíláním zpravodajské relace a kdy vysíláte poslední? 

 První živou relaci vysíláme v půl šesté ráno a poslední živou v devět večer, do půlnoci 

zpravodajské relace předtáčíme zhruba v patnáctiminutovém předstihu. Vycházíme z toho, že 

v noci se tolik událostí neodehrává, tudíž je to porovnání jakýchsi priorit z hlediska efektivity 

a z hlediska aktuálnosti, tady převážila ta efektivita. 

 

Jak často vysíláte zpravodajskou relaci v ranním prime-timu? 

 Mezi pátou a devátou hodinou vysíláme zpravodajskou relaci dvakrát do hodiny, to 

znamená v celou a o půl, kdy o půl je taková zkrácená relace zhruba jednu minutu, což je 

několik flešově zpracovaných zpráv. Ale jinak v průběhu dne přerušujeme mimořádnými 

vstupy vysílání vždy, když se děje něco aktuálního.  

 

Máte jasně danou stavbu u zpravodajské relace? 

 Stavba je ustálená, vycházíme z konzervativního přístupu posluchače, který víceméně 

vnímá zpravodajství jako tematicky rozdělené na domov, zahraničí, sport, což jsou ty 

základní. Největší podíl v relaci má vždycky událost z domova v jakékoliv podobě. 

 

Jsou nějaká témata, která jsou pro vás dominantní? 

 Já třeba nepovažuji politiku za to nejzásadnější a nejdůležitější, o čem bychom měli 

informovat, nicméně pořád to v nás je. Politicko-ekonomická témata dominují, dotýkají se 

životů nás všech. A potom jsou to témata sociálnějšího charakteru. Klíčová je pro nás 

doprava.  

 

Vy máte velmi úspěšný pořad Doprava 007, je to pro vás důležitý faktor a kolik času 

vysílání tomuto pořadu věnujete? 

 Tak doprava 007 je shodou okolností součástí toho aktuálního zpravodajství. Vysíláme 

ji minimálně 2 a čtvrt minuty v hodině. Je to v průběhu celého dne až do 21. hodiny. Když se 

děje něco aktuálního a mimořádného, máme krátké vstupy v průběhu proudového vysílání. 

Významem se dá dopravní zpravodajství přiřadit k tomu aktuálnímu. Pro cílovou skupinu 



řidičů je to velmi významné. Rádio Impuls je dopravním rádiem číslem jedna v České 

republice, proto je doprava 007 důležitým pilířem celkového vysílání. 

 

Když zůstaneme u toho účelové zpravodajství, jak je to s předpovědí o počasí, je součástí 

jenom zpravodajské relace v celou? 

 Informace o počasí přinášíme dvakrát do hodiny, je to součástí relace v celou a o půl 

přinášíme krátkou zmínku o počasí, kde je to mimo aktuální zpravodajství, formou 

moderovaného vstupu. 



Příloha č. 2: Rozhovor s ředitelem zpravodajství na Radiožurnálu Janem Pokorným 

 

Jakou roli hraje zpravodajství ve vašem programu? 

 Klíčovou, protože Radiožurnál je zpravodajská stanice. 

 

Jak velký prostor v programu Radiožurnálu má účelové zpravodajství? 

 Ve dnech všedních, kdy se nic dramatického neděje, je servisní zpravodajství součástí 

zpravodajských relací. Radiožurnál je flexibilní proud slova a hudby, takže není problém 

kdykoliv zařadit mimořádnou relaci Zelené vlny nebo vstup meteorologa. Časté bývá zařazení 

Zelené vlny do čtvrthodinového taktu, pokud to situace na silnicích vyžaduje. 

 

Jakou průměrnou stopáž má zpravodajská relace? 

 Zprávy v celou jsou do 6 minut, hlavní zprávy v 6, 7, 8, 9 hodin jsou dlouhé 7 minut. 

Nejdelší stopáž mají hlavní zprávy v poledne a v 18 hodin, trvají 10 minut. Zprávy vysíláme 

24 hodin denně. 

 

Kolik lidí se na relaci podílí? 

 To je různé. Zprávař, editor a reportéři v terénu plus redaktor Zelené vlny, v Ranním 

Radiožurnálu a navíc i redaktor počasí. 

 

Kolik pro Radiožurnál pracuje regionálních a kolik zahraničních reportérů? 

 V každém regionu je 5-8 reportérů/editorů. A v zahraničí máme 10 zpravodajů. 

 

Kdo je odpovědný za konečnou podobu zpravodajské relace? 

 Editor. 

 

Jak často vysíláte zpravodajskou relaci v ranním prime-timu? 

 Každých 15 minut. 

 

Máte jasně danou stavbu zpravodajské relace? 

 Ano, máme jasnou stavbu zpravodajské relace. Podíl zpravodajství domácího, 

zahraničního a podobně to záleží na tom, kde se děje víc momentálně relevantních událostí. 

 

Jsou nějaká témata, která jsou pro vás dominantní? 



 Ta, která se dějí právě teď. Popřípadě si je editor vyhodnotí jako hlavní událost dne. 

 

Jaké zdroje využíváte při přípravě zpráv? 

 Máme vlastní reportéry, zahraniční zpravodaje a spolupracovníky, zpravodajské 

agentury a servery a další média. 

 

  

 

 


